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RG.0002.2.2011 
 

Protokół  Nr IV/2011 
z sesji Rady Gminy Radomyśl nad Sanem 

z dnia 28 lutego 2011 roku 
odbytej w siedzibie Urzędu Gminy Radomyśl nad Sanem 

 
 
Sesja Rady Gminy Radomyśl nad Sanem rozpoczęła się o godz. 905, a zakończyła               
o godz. 1337. 
 
Ad.I. Godz. 905 
Sesję Rady Gminy otworzył Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński, który 
powitał przybyłych radnych i gości zaproszonych. Następnie w oparciu o listę 
obecności stwierdził prawomocność obrad, ponieważ w chwili otwarcia sesji 
uczestniczyło 15 radnych na ogólną liczbę 15. 
Lista obecności radnych oraz lista pozostałych osób zaproszonych na sesję stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad.II. Godz. 908 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński przedstawił proponowany 
porządek obrad sesji. 
Wójt Gminy Jan Pyrkosz zaproponował, aby w porządku obrad wprowadzić 
następującą zmianę: 
W punkcie VI wycofać  podpunkt 4 o treści:          
„Przyjęcie uchwały Rady Gminy sprawie zmian w Regulaminie utrzymania czystości 
i porządku na terenie Gminy Radomyśl nad Sanem”. 
W miejsce wycofanego punktu wprowadzić nowy projekt uchwały Rady Gminy w 
sprawie przystąpienia do stowarzyszenia o nazwie Związek Gmin Wiejskich 
Rzeczpospolitej Polskiej, który został rozpatrzony na posiedzeniach Komisji. 
Zmianę w porządku obrad Wójt motywował koniecznością opracowania uregulowań 
lokalnych dotyczących zachowania się w zakresie wyłapywania i przetrzymywania 
bezdomnych psów. W tym aspekcie zostanie przygotowany odrębny projekt uchwały. 
Zaproponowana zmiana została przyjęta w głosowaniu – 15 głosów „za”. 
Radny Stanisław Kosiński postulował o wprowadzenie do porządku obrad punktu 
dotyczącego spraw bezpieczeństwa publicznego w szczególności remontów dróg i  
budowy chodników na terenie gminy a także ochrony przed powodzią. 
Powiedział, że bezpieczeństwo publiczne mieszkańców jest sprawą najważniejszą  i 
pilną do zrealizowania.  Czas upływa, a do tej pory nie zajęto się tymi sprawami.  
Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński przypomniał, że sprawy 
bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy będą jednym z punktów sesji Rady 
Gminy, która zgodnie z planem pracy Rady odbędzie się w czerwcu br. Wówczas ten 
temat zostanie kompleksowo omówiony i rozpatrzony.  Powiedział, że zgłoszoną 
propozycję podda pod głosowanie. Wniesienie tego punktu do porządku obrad będzie 
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zależało od decyzji Rady. Wyraził zdanie, że ewentualnie tymi sprawami można się 
zająć w punkcie dotyczącym przyjęcia budżetu gminy lub w wolnych wnioskach. 
Radny Stanisław Kosiński oznajmił, że trzeba zająć się tematem bezpieczeństwa  
dziś, nie należy tej sprawy odkładać, aby bezpieczeństwo było zapewnione. Termin 
czerwcowy będzie za późny. 
Radny powiatu stalowowolskiego Janusz Perła poinformował, że sprawy związane z 
ochroną przeciwpowodziową będą omawiane kompleksowo na posiedzeniu 
powiatowej komisji w marcu, z udziałem przedstawicieli PZMiUW. Również na sesji 
kwietniowej powyższe sprawy będą stanowiły punkt porządku obrad. Ponadto w 
kwietniu odbędzie się spotkanie w Tarnobrzegu lub na terenie gminy Gorzyce 
zorganizowane z inicjatywy radnego Sejmiku Województwa Władysława Stępnia, na 
które zostaną zaproszone gminy dotknięte powodzią. P. Perła wyraził zdanie, że 
dzisiejsza dyskusja bez odpowiedniego przygotowania i informacji będzie bez 
przedmiotowa.  
Wobec utrzymania przez radnego Kosińskiego propozycji o wprowadzenie do 
porządku obrad spraw dotyczących bezpieczeństwa Przewodniczący Rady Gminy 
poddał pod głosowanie wysuniętą propozycję. 
W głosowaniu propozycja nie została przyjęta – 1 głos „za”, 10 głosów „przeciw”, 4 
głosy „wstrzymujące”. 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie porządek obrad,  który został 
przyjęty jednogłośnie – 15 głosów „za”. 
 
 Porządek obrad sesji: 

I. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 
II. Przyjęcie porządku obrad. 
III. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
IV. Wystąpienie Wójta Gminy. 
V. Informacja o stanie realizacji Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych za drugie półrocze 2010r. 
VI. Przyjęcie uchwał Rady Gminy w sprawie: 

        1)   zmian w Statucie Gminy Radomyśl nad Sanem, 
        2)   zmian w Statucie Gminnego Centrum Kultury, 
        3)  przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

na lata 2011-2013, 
                  4)  przystąpienia do stowarzyszenia o nazwie Związek Gmin Wiejskich   

Rzeczpospolitej Polskiej, 
        5) udzielenia pomocy rzeczowej Województwu Podkarpackiemu na 

realizację zadania publicznego pn. „Budowa chodników w ciągu dróg 
wojewódzkich: Nr 854 w miejscowości Chwałowice i Nr 856 w 
miejscowościach Antoniów, Radomyśl nad Sanem, Wola Rzeczycka”, 

        6) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Stalowowolskiego (dot. 
dofinansowania przebudowy drogi powiatowej Antoniów – 
Chwałowice), 
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        7) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Stalowowolskiemu (dot. 
dofinansowania realizacji programu zdrowotnego pn. Kompleksowe 
usprawnienie pacjentów w stacjonarnej opiece długoterminowej), 

        8) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Stalowowolskiemu (dot. 
dofinansowania prowadzenia rehabilitacji i kompleksowego 
wspomagania rozwoju dzieci zagrożonych niepełnosprawnością  i 
niepełnosprawnych z terenu powiatu stalowowolskiego, zamieszkałych 
w gminie Radomyśl nad Sanem), 

        9) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radomyśl nad 
Sanem na lata 2011 – 2014, 

        10)  uchwały budżetowej na rok 2011, 
        11) wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków 

stanowiących fundusz sołecki. 
     VII.       Interpelacje, zapytania i wolne wnioski radnych. 
     VIII.      Zakończenie IV sesji Rady Gminy. 
 
Ad. III. Godz. 920                                   
Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński poinformował, że protokół                    
z poprzedniej sesji Rady Gminy z dnia 04.02.2011r. znajdował  się zwyczajowo do 
wglądu w biurze obsługi Rady Gminy oraz został przesłany na adresy meilowe 
radnym.  W związku z tym zaproponował, aby przyjąć go bez odczytywania. 
Propozycja została zaakceptowana przez zebranych radnych. 
Protokół z poprzedniej sesji Rady Gminy został przyjęty bez odczytywania                      
w głosowaniu  – 15 głosów „za” - jednogłośnie. 
 
Ad.IV. Godz. 921 

Wójt Gminy Jan Pyrkosz przedstawił informację z realizacji wniosków zgłoszonych 
na sesji Rady Gminy odbytej w dniu 04.02.2011r.  
 
Wnioski radnej Małgorzaty Krawiec: 
1. „Budowa garażu na samochód służby GSPZOZ i parkingu przy obiekcie GOZ .” 
Odpowiedź: 
Wnioskowane zadania zostały zaplanowane w projekcie budżetu gminy na 2011r. 
 
2. „Uregulowanie rzeki i rozlewiska Rzeczyca Okrągła, Kępa Rzeczycka, Dąbrowa 
Rzeczycka. Usunięcie na rzece grobli celem uniknięcia piętrzenia się wody i 
podnoszenia się wód gruntowych, co powoduje zalewanie piwnic w gospodarstwach 
w Kępie i Woli Rzeczyckiej.” 
Odpowiedź: 
Wniosek został skierowany  do PZMiUW w Rzeszowie Inspektorat w Nisku. Na 
dzień 01.03.11r. godz. 11.00 zostały zwołane komisyjne oględziny w terenie w celu 
dokonania obiektywnych i zgodnych ze stanem faktycznym ustaleń. 
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Wnioski radnego Stanisława Rybaka: 
3. „Wniosek dotyczy drogi prowadzącej od Domu Strażaka do zagrody państwa 
Latawiec. Droga ta prowadzi do sześciu zagród, w okresie wiosny i jesieni jest 
nieprzejezdna.” 
Odpowiedź: 
Zgodnie z ustaleniami z Sołtysami remonty dróg prowadzone są w ramach funduszy 
sołeckich. Wnioskowana droga jest odcinkiem o nawierzchni tłuczniowej, nie 
wydzieloną ewidencyjnie. Należy drogę utwardzić tłuczniem ze środków funduszu 
sołeckiego. 
 
4. „Wniosek dotyczy oświetlenia ulicznego w miejscowości Witkowice. W tej chwili 
brakuje 5 lamp ulicznych. W poprzednim roku inwestycja została rozpoczęta i 
zaniechana.” 
Odpowiedź: 

      Rejon Dystrybucji Energii w Stalowej Woli nie dokonał wycinki gałęzi po interwencji   
telefonicznej. Został skierowany pisemny wniosek do RDE w Stalowej Woli o 
usunięcie gałęzi drzew uniemożliwiających założenie lamp. 
 
Wnioski radnego Stanisława Kosińskiego: 
5. „Wystąpić do Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych w Rzeszowie o 
konserwację jeziora w Chwałowicach.” 
Odpowiedź: 
Sprawa dotycząca wykonania konserwacji jeziora w Chwałowicach została 
przedstawiona na Walnym Zgromadzeniu Delegatów Gminnej Spółki Wodnej w dniu 
24.02.br. przez P. Jacka Dudka. Informuje się, że przedstawiciel PZMiUW 
Inspektorat w Nisku wyjaśnił, że powyższe jezioro nie znajduje się w ich ewidencji 
oraz zarządzie i nie sprawują nadzoru. W związku z powyższym PZMiUW nie może 
podjąć działań w tym kierunku. 
 
6. „Dociągnąć oświetlenie do „Orlika” w Chwałowicach.” 
Odpowiedź: 

     Wykonanie oświetlenia ulicznego wymaga wykonania projektu budowlanego. Obecnie    
zadanie nie może zostać zrealizowane ze względu na duży koszt. 
 
7. „Dokonać konserwacji rowów melioracyjnych w Chwałowicach na odcinkach: od 
Kanału A w stronę jeziora, od jeziora w stronę wału i od jeziora w stronę Nowej 
Wsi.” 
8.„Dokończyć remont przepustu na łąkach przy Kanale A w Chwałowicach”. 
Odpowiedź na dwa powyższe wnioski: 
W związku z odpowiedzią P. Doroty Paź – Kierownika Biura Rejonowego Związku 
Spółek Wodnych w Tarnobrzegu z dnia 25.02.2011r., konserwacja szczegółowa oraz 
remont przepustu mogą być zrealizowane pod warunkiem, jeśli Gminna Spółka 
Wodna w Radomyślu otrzyma dotację z Budżetu Państwa. W innym przypadku brak 
środków własnych nie pozwala zrealizować zadania, co wynika p.w. z małych 
wpływów ze składek członkowskich rolników. 



 5

 
Wójt Gminy Jan Pyrkosz odniósł się do poruszonego tematu dotyczącego 
bezpieczeństwa przeciwpowodziowego na terenie gminy. Powiedział, że sprawy te 
pozostają w centrum uwagi gminy i podejmowane są inicjatywy z tym związane. 
Poinformował o spotkaniu, które odbyło się w Urzędzie Gminy w dniu 10.02.br. z 
udziałem Z-cy Dyrektora ds. usuwania skutków powodzi PZMiUW Adama Sokoła i 
przedstawiciela PZMiUW Inspektorat Nisko Zbigniewa Franusia. Byli obecni 
również Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński, Sołtysi i członkowie 
Gminnego Zespołu Zarządzania Kryzysowego. Na spotkaniu poświęconym ochronie 
przeciwpowodziowej przedstawiono wnioski i wyniki  badań technicznych umocnień 
wałowych, które wykazały wady podczas ubiegłorocznych zagrożeń powodziowych. 
Ocena stanu technicznego wałów dokonana w listopadzie ubiegłego roku została 
przekazana Urzędowi Gminy. Omówiono również tematy dotyczące planowanych 
przez PZMiUW inwestycji w zakresie modernizacji wałów oraz odbudowy dróg 
dojazdowych do obwałowań.  
W planie PZMiUW w najbliższym czasie jest przede wszystkim kontynuacja, po 
częściowym zmodernizowaniu w latach ubiegłych, przebudowy obwałowań rz. San. 
W przygotowaniu jest przebudowa wałów tej rzeki na odcinku 7 km od m. Czekaj 
Pniowski do Radomyśla. Inwestorem zadania, które będzie podzielone na dwa etapy, 
będzie PZMiUW przy współudziale środków z funduszy strukturalnych Unii 
Europejskiej. Obecnie trwają prace związane z opracowaniem dokumentacji 
technicznej w tym uzyskanie uzgodnień i decyzji środowiskowych na wykonaną 
inwestycję. Została wybrana wariantowa koncepcja (wariant II) zadania przyjęta 
przez Radę Techniczną PZMiUW i zaakceptowana przez Gminę Radomyśl nad 
Sanem polegająca na zabezpieczeniu przeciwfiltracyjnym poprzez uszczelnienie 
pionową przegrodą korpusu i podłoża wału, podwyższeniu wysokości wału, 
przebudowę istniejących śluz i budowę dróg przywałowych i zjazdów  na prywatne 
działki.  
Koszt wykonania zadania wg wariantu II wynosi  22 mln. zł. i jest skuteczniejszy 
oraz tańszy o przeszło 1 mln. zł od wariantu I zakładającego uszczelnienie pionową 
przegrodą w podłożu oraz pochyłym ekranem w korpusie wału. Szacowany koszt 
może ulec zmniejszeniu po rozstrzygnięciu przetargu. Prace remontowe, po 
uzyskaniu pozwolenia na budowę i rozstrzygnięciu przetargu, które mają nastąpić w 
przyszłym roku, mogłyby się rozpocząć w 2013r. 
W kwestii usuwania skutków powodzi, która miała miejsce dwukrotnie w ubiegłym 
roku, zabezpieczenie ubytków – wyrw w istniejących wałach kosztowało 35 mln. zł. 
PZMiUW wystąpił ponownie do MSWiA o środki finansowe w kwocie 35 mln. zł na 
usuwanie skutków powodzi, których wydatkowanie rozłożone byłoby na 5 lat. Na 
remont dróg dojazdowych do wałów i przywałowych w gminie Radomyśl nad Sanem 
jest przewidziana kwota w wysokości 1 mln. zł. Propozycje odbudowy dotyczą 
następujących odcinków dróg dojazdowych: 
1). Droga dochodząca do wału w km 1+015 biegnąca od zabudowań w m. Popowice 
wzdłuż ogrodzenia pastwiska wału. Droga o długości około 360 m i szerokości około 
4,0 m. 
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2). Droga dochodząca do wału w km 1+315 (przejazd wałowy) w m. Popowice. 
Droga o długości około 220 m i szerokości około 3,5 m. 
3). Droga dochodząca do wału w km 4+190 (przejazd wałowy) i śluzy wałowej w km 
4+080 w m. Witkowice. Długość drogi około 250 m, szerokość 4,0 m. 
4). Droga dochodząca do wału w km 5 + 820 (przejazd wałowy). Droga biegnąca od 
miejscowości Witkowice w kierunku wału. Długość około 1000m, szerokość 4,0m. 
Wójt Gminy Jan Pyrkosz powiedział, że w kwestii remontu dróg powodziowych na 
spotkaniu zwrócił się o rozważenie możliwości zakwalifikowania do remontu 
odcinków dróg w Pniowie, Dąbrówce i Woli Rzeczyckiej,  które po zagrożeniu 
powodziowym zostały w dużym stopniu zniszczone. 
Wójt Gminy na spotkaniu poruszył również kwestię  wysuniętego przez Radę 
Sołecką wsi Pniów wniosku  o dokonanie oczyszczenia koryta rz. Strachodzka. 
Obecnie rzeka ta jest zakrzaczona i zamulona, co powoduje, że przepływ wody jest 
utrudniony. W konsekwencji zalane są, od czasu zeszłorocznej powodzi,  spore 
tereny w Pniowie. Podtapiane są też gospodarstwa domowe.  
Wójt Gminy Jan Pyrkosz poruszył ponadto kwestię zagrożenia powodziowego w 
Woli Rzeczyckiej w miejscu ujścia Łukawicy do Sanu. W związku z brakującym w 
tym miejscu  odcinka wału wskazane byłoby podwyższenie naturalnej skarpy i 
jednocześnie drogi  poprzecznej,  aby zapobiec przelaniu się wód Sanu na tereny 
Woli Rzeczyckiej. Wójt zwrócił się o wzięcie pod uwagę tej istotnej sprawy i 
pozytywne rozpatrzenie  zaproponowanego  rozwiązania. 
W dalszej części wypowiedzi Wójt poinformował ponadto, że na stanowisko 
Dyrektora PZMiUW w Rzeszowie ponownie został wybrany Pan Stanisław Stachura. 
Do dyrektora w najbliższym czasie zostanie wystosowane zaproszenie do naszej 
gminy na spotkanie celem omówienia spraw przeciwpowodziowych.  
Będąc przy głosie Wójt powiadomił o podpisaniu w dniu 14.02. br umowy 
partnerskiej z gminą Nielisz z województwa lubelskiego. Głównym motywem 
zawarcia umowy jest realizacja projektu pn. „Promocja potencjału Polski Wschodniej 
priorytetem współpracy między regionalnej” finansowany z Programu Rozwoju 
Polski Wschodniej. Warunkiem przystąpienia do projektu było właśnie zawarcie 
porozumienia dwóch gmin.  
Wspólnie Gmina Radomyśl nad Sanem i Gmina Nielisz będą się starać o środki w 
granicach 400 tyś zł z podziałem na dwie gminy z okresem realizacji 2012-2013. 
Środki będzie można wykorzystać na wsparcie organizacji imprez kulturalnych, 
wspólnych konferencji, szkoleń, warsztatów obu gmin w zakresie promocji, rozwoju 
kultury i turystyki. Udział własny gminy będzie wynosił 10% czyli 10 tyś zł rocznie. 
Radny Stanisław Kosiński odnosząc się do swoich wniosków zgłoszonych na 
poprzedniej sesji powiedział, że jest konieczność budowy oświetlenia i chodnika do 
Orlika, aby zapewnić bezpieczeństwo mieszkańcom i możliwość pełnego korzystania 
z obiektu. 
Odnosząc się do spraw ochrony przeciwpowodziowych radny Kosiński wyraził 
zdanie, że wykonana w ubiegłych latach modernizacja wałów została niewłaściwie 
wykonana, czego dowodem były liczne usterki obwałowań. Gmina w związku tym 
poniosła duże szkody w infrastrukturze i koszty wynikające z przeprowadzenia  akcji 
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przeciwpowodziowej. Wyraził opinię, że wykonawca powinien ponieść 
odpowiedzialność finansową za źle zrealizowaną inwestycję.  
Powiedział, że należy  zorganizować spotkanie poświęcone ocenie stanu ochrony 
przeciwpowodziowej na terenie gminy w szczególności wałów 
przeciwpowodziowych z udziałem projektantów, inspektorów nadzoru i 
przedstawicieli firmy wykonujących prace modernizacyjne obwałowań w latach 
ubiegłych. 
Radny Kosiński nadmienił o konieczności przeprowadzenia modernizacji dróg 
powodziowych. Wyraził zdanie, że kwota 1 mln. na remont tych dróg jest 
niewystarczająca. Zwrócił również uwagę na potrzebę konserwacji rowów 
melioracyjnych mających wpływ na sytuację powodziową. 
Następnie zabrał głos obecny na sesji Wicestarosta Powiatu Stalowowolskiego 
Mariusz Sołtys. Poinformował m.in. o współpracy na linii Powiat – gminy w zakresie 
realizacji wspólnych inwestycji. Zapowiedział, że będą realizowane zadania na 
terenie gminy Radomyśl w ramach współdziałania gminy i powiatu. Szczegółowe 
plany w zakresie zadań zostaną omówione na konwencie wójtów, który odbędzie się 
w dniu 10 marca br. W kwestii odnowy drogi powiatowej Antoniów – Chwałowice 
Wicestarosta powiadomił, że obecnie starostwo stara się o decyzję środowiskową. Po 
uzyskaniu decyzji będzie można starać się o pozwolenie realizacji tej inwestycji 
drogowej. Wykonane zostały podziały nieruchomości i na ich podstawie będą 
wypłacane odszkodowania dla właścicieli działek, które będą zajęte przez drogę. 
Odnośnie spraw powodziowych P. Sołtys poinformował, że w dniu dzisiejszym 
Starosta odbiera w Urzędzie Wojewódzkim w Rzeszowie promesę środków 
finansowych na remonty dróg popowodziowych i z nieoficjalnych informacji wynika, 
że w gminie Radomyśl do modernizacji zakwalifikowała się droga Czekaj Pniowski – 
Nowiny. Wartość inwestycji wyniesie około 65 tys zł. 
Wicestarosta nadmienił, że w ubiegłym tygodniu powiatowa Komisja Rolnictwa, 
Leśnictwa i Ochrony Środowiska, której przewodniczy radny Jan Korzybski 
dokonała objazdu wałów. Zajęła się również oceną stanu technicznego i wyposażenia 
magazynów przeciwpowodziowych. 
Radny powiatu stalowowolskiego Jan Korzybski wypowiadając się w zakresie 
bezpieczeństwa przeciwpowodziowego podkreślił, że jako przewodniczący komisji 
powiatowej czyni starania o poprawę zabezpieczenia przeciwpowodziowego na 
terenie gminy. Zwrócił uwagę na problem zaniechania w ubiegłych latach prac 
melioracji szczegółowej i podstawowej, czego efektem było całkowite zarośniecie i 
zamulenie rowów i rzek przepływających przez teren gminy. Powiedział, że dzięki 
jego interwencji dokonano przesunięcia w budżecie powiatu kwoty 10 tyś zł na prace 
spółki wodnej. Poinformował ponadto, że odbyło się spotkanie zorganizowane przez 
Poseł Renatę Butryn i Starostę Stalowowolskiego na temat gospodarki melioracyjnej 
i rozwoju rolnictwa z udziałem przedstawiciela ministerstwa rolnictwa. Sprawy 
powyższe były szeroko omawiane, odbył się również wyjazd w teren. P. Korzybski 
powiedział, że na spotkaniu zwrócił szczególną uwagę na konieczność konserwacji 
rz. Strachodzka, której obecny stan uniemożliwia swobodny przepływ wody, co w 
konsekwencji powoduje podtapianie sporych obszarów gminy, głównie w rejonie 
Pniowa. Nadmienił, że sprawami bezpieczeństwa przeciwpowodziowego 
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szczegółowo zajęła się powiatowa Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 
Środowiska, której przewodniczy.  
Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński zwrócił uwagę na potrzebę 
dokonania konserwacji rz. Łukawica i zabezpieczenia wyrwy w wale na rz. San, 
stanowiące bardzo duże zagrożenie powodziowe. 
Radny Stanisław Kosiński korzystając z obecności Wicestarosty zwrócił się do niego 
o interwencję w zakresie realizacji budowy chodnika o długości około 200 m do 
Orlika oraz modernizacji drogi na odcinku Chwałowice – Witkowice. Prośbę 
motywował potrzebą zapewnienia bezpieczeństwa użytkowników kompleksu boisk 
oraz uczestników ruchu drogowego.  
Radny Kosiński ponowił swoją wypowiedź w kwestii niewystarczającej kwoty 1 mln 
zł na remont dróg powodziowych. Powiedział, że wedle jego szacunków opierając się 
na protokole szkód powodziowych sporządzonego przez gminną komisję, konieczne 
są środki w wysokości około 1,5 mln. zł, aby zmodernizować podstawowe drogi 
dojazdowe do wałów. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bolesław Puka powiedział, że była mowa o 
potrzebie udrożnienia rowów w jednej części gminy i rz. Strachodzka. Zapytał co z 
pozostałymi miejscowościami, gdzie również rowy melioracyjne, szczególnie na 
wysokości Żabna i Radomyśla, są zamulone i zakrzaczone, wskutek czego nie ma 
odpływu. 
Radny powiatu stalowowolskiego Jan Korzybski  wyjaśnił, że główna zasadą jest by 
udrożnić ujścia rowów. Natomiast prace melioracyjne mogą być prowadzone tam 
gdzie działają spółki wodne, które mogą się starać o dotację na wykonanie robót. 
Sołtys wsi Chwałowice Adam Majewski odniósł się do funkcjonowania spólek 
wodnych. Powiedział, że tworzą je członkowie spółki, właściciele gruntów płacący 
składki melioracyjne. Aby uzyskać dotację ze starostwa powiatowego lub 
województwa na działalność spółek wymagana jest odpowiednia ściągalność składek. 
P. Majewski oznajmił, że zadania są realizowane w miejscowościach gdzie jest tego 
konieczność. Wyraził jednak zdanie, że prace powinny być prowadzone w 
sołectwach gdzie jest wysoka ściągalność indywidualnych składek członkowskich. 
Radny Jacek Pamuła poruszył problem tyczący się terenów mm. Rzeczyca Okrągła, 
Kępa Rzeczycka, Rzeczyca Długa i Wola Rzeczycka, na których nie działają spółki 
wodne. Zwrócił uwagę, że urządzenia melioracyjne w tych miejscowościach, 
wykonane w latach 70 – tych, do dnia dzisiejszego nie były odnawiane. Rowy 
melioracyjne naturalnie zarosły, wobec czego nie ma swobodnego przepływu, przez 
co podtopione są spore obszary m.in. w Rzeczycy Okrągłej. Wpływ na ten stan 
rzeczy ma również woda z rz. Łukawica. Obecnie nie ma podmiotu, który zająłby się 
ta sprawą. Gminy nie stać na odbudowę tych urządzeń, nie działają też tam spółki 
wodne. Jest to problem od dłuższego czasu zgłaszany i trzeba liczyć się z 
perspektywą jego rozwiązania dopiero za kilka czy kilkanaście lat w związku z 
dalszymi planami modernizacji wałów Sanu od Radomyśla do Rzeczycy Długiej. 
Radny Stanisław Kosiński wystąpił z propozycją, aby w kwestii bezpieczeństwa 
publicznego gminy wypowiedział się Prezes Zarządu Oddziału Gminnego ZOSPRP. 
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Prezes Zarządu Oddziału Gminnego ZOSPRP w Radomyślu  Jerzy Gorczyca w 
odpowiedzi zaproponował radnemu Kosińkiemu udział w posiedzeniu Zarządu w 
związku z brakiem skonkretyzowania pytania i informacji które chciałby uzyskać 
radny.  
Następnie radny Jacek Pamuła zgłosił wniosek o zamknięcie dyskusji. 
W głosowaniu wniosek przyjęto – 14 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący”. 
 
Ad.V. Godz. 1028  
Informację w zakresie i realizacji zadań określonych w Gminnej Strategii 
Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Radomyśl nad Sanem na lata 2008 
– 2013 za drugie półrocze 2010r. przedstawiła Kierownik Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej Magdalena Nowak – Wojtala. 
Nie zgłoszono pytań i uwag do przedstawionej informacji. 
Przedłożona informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Korzystając ze sposobności radny Jerzy Gorczyca podziękował Sekretarz Gminy 
Małgorzacie Nowak za pomoc w organizacji wycieczki młodzieży do Kielc oraz 
Przewodniczącej GKRPA Małgorzacie Krawiec za pomoc finansową w tym zakresie. 
 
Ad.VI/1. Godz. 1041  
Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie zmian w Statucie Gminy Radomyśl nad 
Sanem przedstawiła Sekretarz Gminy Małgorzata Nowak. 
Komisje Stałe nie zgłosiły uwag do przedłożonego projektu uchwały. 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Edward 
Wermiński poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
W jego wyniku projekt  został przyjęty – 15 głosów „za” – jednogłośnie.  
Uchwała Nr IV/21/11 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad.VI/2. Godz. 1044  
Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie zmian w Statucie Gminnego Centrum 
Kultury przedstawiła Sekretarz Gminy Małgorzata Nowak. 
Komisje Stałe nie zgłosiły uwag do przedłożonego projektu uchwały. 
Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie 
przedstawionego projektu uchwały. 
W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty  – 15 głosów „za” – 
jednogłośnie. 
Uchwała Nr IV/22/11 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad.VI/3. Godz. 1049  
Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na lata 2011-2013 przedstawiła Kierownik 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Magdalena Nowak – Wojtala. 
Komisje Stałe nie zgłosiły uwag do przedłożonego projektu uchwały. 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Edward 
Wermiński poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
W jego wyniku projekt  został przyjęty – 15 głosów „za” – jednogłośnie.  
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Uchwała Nr IV/23/11 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad.VI/4. Godz. 1054  
Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie przystąpienia do stowarzyszenia o nazwie 
Związek Gmin Wiejskich Rzeczpospolitej Polskiej przedstawił i omówił Wójt Gminy 
Jan Pyrkosz. 
Komisje Stałe nie zgłosiły uwag do przedłożonego projektu uchwały. 
Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie 
przedstawionego projektu uchwały. 
W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty  – 15 głosów „za” – 
jednogłośnie. 
Uchwała Nr IV/24/11 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad.VI/5. Godz. 1059  
Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej 
Województwu Podkarpackiemu na realizację zadania publicznego pn. „Budowa 
chodników w ciągu dróg wojewódzkich: Nr 854 w miejscowości Chwałowice i Nr 
856 w miejscowościach Antoniów, Radomyśl nad Sanem, Wola Rzeczycka” 
przedstawił i omówił Wójt Gminy Jan Pyrkosz. 
Komisje Stałe nie zgłosiły uwag do przedłożonego projektu uchwały. 
Zabierając głos radny Stanisław Kosiński powiedział, że sprawa budowy chodników 
w Chwałowicach ciągnie się już od dłuższego czasu. Wnioski w tym zakresie 
zgłaszał wielokrotnie i jak do tej pory nie zostały one zrealizowane. Wyrażając opinię 
stwierdził, że niezrozumiałe jest, dlaczego ta inwestycja napotyka takie trudności w 
realizacji. Oznajmił, że w drugiej części gminy na odcinku od Musikowia do 
Dąbrowy Rzeczyckiej jest już zaprojektowany chodnik. Tam procedura i 
przygotowanie do realizacji zadania przebiega bardzo sprawnie. Jak powiedział w 
Urzędzie Gminy znajduje się projekt techniczny budowy ciągu pieszego na wyżej 
wymienionym odcinku i zwrócił się o przedstawienie go radnym na sesji celem 
zapoznania się szczegółowego z dokumentacją i dyskusji w tym temacie. Wyraził 
przy tym zdanie, że w tym zakresie nie ujawnione są pewne informacje radnym. 
Wójt Gminy Jan Pyrkosz sprostował, że w posiadaniu gminy jest koncepcja budowy 
ciągów rowerowo – pieszych w związku odnową drogi wojewódzkiej Stalowa Wola 
– Olbięcin, a nie projekt techniczny. Przypomniał, że w pierwotnej wersji planowano 
budowę tylko chodników, ale wskutek wnioskowania samorządów z Pysznicy, 
Zaklikowa i naszej gminy powstaną również ścieżki rowerowe. Zadanie to będzie 
zrealizowane w ramach wieloletniego planu województwa podkarpackiego 
Regionalnego Programu Operacyjnego i żadna z gmin, przez które przebiega droga 
wojewódzka nie poniesie kosztów realizacji inwestycji. Jest to droga o dużym 
znaczeniu komunikacyjnym dla województwa, większym z pewnością niż droga 
wojewódzka Annopol – Gorzyce czy Antoniów – Dąbrowa Rzeczycka. Dlatego też 
można wysunąć wniosek, że tam ta inwestycja przebiega szybciej. Wójt dodał, że 
należy być zadowolonym z faktu rozwiązania problemów bezpieczeństwa 
użytkowników ruchu drogowego na terenie gminy na odcinku od Brandwicy do 
Dąbrowy Rzeczyckiej. 
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Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński dołączając się do wyjaśnień Wójta 
nadmienił, że modernizacja drogi wojewódzkiej Stalowa Wola – Olbięcin była 
planowana już od dłuższego czasu i informacja w tym zakresie była przedstawiana 
wielokrotnie. Dodał, że nie istnieje projekt techniczny budowy chodników na 
odcinku jedynie od Musikowia do Dąbrowy Rzeczyckiej na terenie naszej gminy. 
Jest to kompleksowa odnowa całego wojewódzkiego ciągu drogowego zakładająca 
również budowę chodników i ścieżek rowerowych. Jeżeli jest potrzeba zapoznania 
się z koncepcją tej inwestycji będącej w posiadaniu gminy to nie ma problemu, aby to 
umożliwić. 
Radny Stanisław Kosiński  powiedział, że jest za tym, aby budować chodniki na 
terenie gminy, ale dziwne są problemy jakie stawia województwo dla wykonania 
ciągów pieszych przy drogach wojewódzkich od Chwałowic do Woli Rzeczyckiej. 
Radny Kosiński  podtrzymał swoją propozycję o dostarczenia na sesję według niego 
projektu technicznego budowy chodników od Musikowia do Dąbrowy Rzeczyckiej. 
Radny Jan Ziemniak oznajmił, że na temat przebudowy drogi Stalowa Wola – 
Olbięcin była już mowa dawno temu. Pierwotnie inwestycja miała być zrealizowana 
do 2012 r. Obecnie przesunął się termin wykonania zadania. Nadmienił, że aktualnie 
przy odnowie dróg wojewódzkich są projektowane chodniki oraz ścieżki rowerowe. 
Będąc przy głosie zapytał czy jest możliwe określenie, kiedy inwestycja budowy 
chodników od Chwałowic do Woli Rzeczyckiej mogłaby się rozpocząć. 
Wójt Gminy odpowiedział, że zadanie jest na etapie uzgodnienia projektowego z 
Zarządem Dróg Wojewódzkich w zakresie odwodnień ciągów pieszych. W chwili 
obecnej  trudno podać termin rozpoczęcia inwestycji. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bolesław Puka wyraził ubolewanie, że nie 
wszystkie miejscowości naszej gminy zostały objęte planem budowy chodników. W 
Żabnie gdzie planowana jest ścieżka rowerowa, problem bezpieczeństwa 
mieszkańców będzie częściowo rozwiązany, ale co z innym sołectwami. Powracając 
do kwestii budowy ścieżki rowerowej w Żabnie zapytał, kiedy inwestycja zostanie 
zrealizowana. 
Wójt odpowiedział, że w bieżącym roku to zadanie nie zostanie wykonane. Z tym 
przedsięwzięciem związana jest koncepcja budowy ścieżki rowerowej na terenie 
gminy, realizowana w ramach Programu Rozwoju Polski Wschodniej. Będzie to 
ogólnopolski ciąg  pieszy przebiegający przez wschodnie województwa. Ścieżka 
będzie rozpoczynać swój bieg w miejscowości Musików i będzie przebiegać przez 
kolejne miejscowości w tym Żabno do Radomyśla i następnie wzdłuż drogi 
powiatowej biegnącej przez most w kierunku Sandomierza. Realizacja tego zadania 
w pewnym zakresie rządowego następuje powoli. Obecnie przygotowanie inwestycji 
trwa o wiele dłużej niż jej wykonanie. Takie są realia i należy sobie z tego zdać 
sprawę. 
Następnie radny Jan Ziemniak zgłosił wniosek o zamknięcie dyskusji. 
W głosowaniu wniosek przyjęto – 14 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący”. 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński poddał pod głosowanie projekt 
uchwały. 
W jego wyniku projekt  został przyjęty – 15 głosów „za” – jednogłośnie.  
Uchwała Nr IV/25/11 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Ad.VI/6. Godz. 1121  
Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 
Stalowowolskiego (dot. dofinansowania przebudowy drogi powiatowej Antoniów – 
Chwałowice) przedstawił i omówił Wójt Gminy Jan Pyrkosz. 
Komisje Stałe nie zgłosiły uwag do przedłożonego projektu uchwały. 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Edward 
Wermiński poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
W jego wyniku projekt  został przyjęty – 15 głosów „za” – jednogłośnie.  
Uchwała Nr IV/26/11 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad.VI/7. Godz. 1125  
Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Stalowowolskiemu (dot. dofinansowania realizacji programu zdrowotnego pn. 
Kompleksowe usprawnienie pacjentów w stacjonarnej opiece długoterminowej) 
przedstawiła Skarbnik Gminy Anna Szeliga.  
Komisje Stałe nie zgłosiły uwag do przedłożonego projektu uchwały. 
Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie 
przedstawionego projektu uchwały. 
W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty  – 15 głosów „za” – 
jednogłośnie. 
Uchwała Nr IV/27/11 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad.VI/8. Godz. 1129  
Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Stalowowolskiemu (dot. dofinansowania prowadzenia rehabilitacji i kompleksowego 
wspomagania rozwoju dzieci zagrożonych niepełnosprawnością i niepełnosprawnych 
z terenu powiatu stalowowolskiego, zamieszkałych w gminie Radomyśl nad Sanem) 
przedstawiła Skarbnik Gminy Anna Szeliga.  
Komisje Stałe nie zgłosiły uwag do przedłożonego projektu uchwały. 
W związku z brakiem głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad  projektem 
uchwały. 
W jego wyniku projekt  został przyjęty – 15 głosów „za” – jednogłośnie.  
Uchwała Nr IV/28/11 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy zarządził przerwę w obradach. 
Po przerwie wznowiono obrady i przystąpiono do rozpatrzenia kolejnego punktu. 
 
Ad.VI/9. Godz. 1146  
Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Radomyśl nad Sanem na lata 2011 – 2014 przedstawiła Skarbnik 
Gminy Anna Szeliga. 
Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedłożony projekt uchwały. 
Radny Jan Ziemniak zapytał z czego wynika tak wysoki koszt wykonania sali 
gimnastycznej w Radomyślu, której łączne nakłady finansowe wynoszą 4 mln. 250 
tyś zł. 
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Wójt Gminy Jan Pyrkosz odpowiedział, że są to szacowane koszty budowy sali, która 
będzie obiektem pełnowymiarowym. Inwestycja nie ma jeszcze opracowanego 
projektu technicznego, nie ma również kosztorysu wykonawczego. 
Wobec braku dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy zarządził 
głosowanie przedstawionego projektu uchwały. 
W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty  – 14 głosów „za”, 1 głos 
„wstrzymujący”. 
Uchwała Nr IV/29/11 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad.VI/10. Godz. 1154  
Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie uchwały budżetowej na rok 2011 
przedstawili Skarbnik Gminy Anna Szeliga i Wójt Gminy Jan Pyrkosz. 
Komisje Stałe zaopiniowały pozytywnie projekt budżetu na 2011r. nie zgłaszając 
propozycji zmian w projekcie. 
Skarbnik Gminy Anna Szeliga przedstawiła planowane dochody i wydatki gminy w 
2011r. Następnie odczytała pozytywną opinię w sprawie projektu uchwały 
budżetowej na 2011r. wyrażoną przez skład orzekający Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Rzeszowie z dnia 31 grudnia 2010r. w drodze uchwały Nr 
XIV/320/2010. 
Wójt Gminy Jan Pyrkosz przedłożył informację z planowanych w bieżącym roku do 
zrealizowania inwestycji poszerzoną o lata następne tj. do 2014 roku, dającą szerszy 
obraz zamierzeń gminy. 
Przedstawione wydatki inwestycyjne stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 
Radny Stanisław Kosiński wyraził ogólną opinię, że w północnej części gminy 
szczególnie w miejscowości Chwałowice inwestycje są realizowane w znikomym 
stopniu. Powracając do kwestii budowy chodników podtrzymał swoje zdanie, że w 
drugiej części gminy tj. na odcinku od Musikowia do Dąbrowy Rzeczyckiej 
przygotowanie do wykonania ciągów pieszych nabrało szybkiego tempa i tam ta 
inwestycja zostanie prędzej zrealizowana, niż w Chwałowicach i innych 
miejscowościach, mimo, że tu projekt został dużo wcześniej opracowany. Radny 
utrzymał, że gmina jest w posiadaniu projektu budowy chodników na odcinku od 
Musikowia do Dąbrowy Rzeczyckiej. Radny Kosiński odniósł się jeszcze do sprawy 
kanalizacji gminy. Powiedział, że jest to zbyt kosztowna inwestycja, która obecnie 
nie powinna być realizowana. Wyraził zdanie, że podjęcie się przez gminę budowy 
sieci spowoduje zastopowanie wykonania innych zadań. Jest to zadanie bardzo 
obciążające budżet i absorbujące duże wydatki. Odnosząc się do projektowanej 
oczyszczalni w Radomyślu wyraził zdanie, że należało zaprojektować dwie 
oczyszczalnie ścieków umiejscowione w północnej i południowej części gminy, gdyż 
jedna ulokowana  centralnie będzie nie wystarczającą. 
W kwestii dotyczącej budowy chodników na terenie gminy na odcinku Musików – 
Dąbrowa Rzeczycka wypowiedziała się Kierownik Zespołu Infrastruktury 
Technicznej Ewa Marynowska. Jednoznacznie stwierdziła, że gmina nie posiada 
projektu technicznego tej inwestycji, nadmieniając, że budowa ciągów pieszych w 
tych miejscowościach jest częścią przebudowy drogi wojewódzkiej Stalowa Wola – 
Olbięcin realizowana przez województwo. Gmina posiada koncepcję tej inwestycji, 
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do której między innymi nasza gmina wniosła poprawki uwzględniające budowę 
ścieżek rowerowych. Wykonanie zadania będzie korzystne, gdyż gmina nie poniesie 
żadnych kosztów z tym związanych. Począwszy od opracowania projektu inwestycji 
do jej zrealizowania będzie należało do Podkarpackiego Zarządu Dróg 
Wojewódzkich. 
Odnośnie planów inwestycyjnych na lata 2011-2014 zabrała głos radna Małgorzata 
Krawiec. Zwróciła uwagę, że w 2011r. jest zaplanowane 20 tyś zł na budowę szamba 
przy Ośrodku Zdrowia w Rzeczycy Długiej oraz 40 tys zł na budowę garaży przy 
Ośrodku Zdrowia w Radomyślu. Natomiast nie ma uwzględnionej kwoty w 
przyszłym roku na utwardzenie placu przy ośrodku w Radomyślu. Poruszyła również 
kwestię przebudowy Domu Ludowego w Woli Rzeczyckiej. W wydatkach na bieżący 
rok widnieje kwota 70 tys zł, a nie przewiduje się przeznaczenia środków w 
przyszłym roku, kiedy to inwestycja będzie kontynuowana. 
Wójt Gminy Jan Pyrkosz odpowiedział, że są to zadania niewielkiego formatu 
finansowego i mogą być zaplanowane w budżetach rocznych. Tak też można 
postąpić w przypadku modernizacji Domu Ludowego w Woli Rzeczyckiej w 2012r., 
kiedy wiadome już będzie jaki zakres prac został wykonany przy przebudowie 
budynku. Wówczas będzie możliwość zaplanowania odpowiedniej kwoty. 
Radna Marzena Garbacz odniosła się do przedstawionego projektu budżetu. 
Powiedział, że trzeba go uznać jako roszczeniowy. Przypomniała, że w ubiegłym 
roku  w Dąbrowie Rzeczyckiej dokonano sprzedaży działek za kwotę przekraczającą 
200 tyś zł. W tym sołectwie jest dużo potrzeb, a w projekcie budżetu nie 
uwzględniono środków na realizacje ważnych dla społeczności lokalnej zadań. 
Radny Jerzy Gorczyca zwrócił się z prośbą o zakwalifikowanie do remontu drogi 
dojazdowej do wału w Rzeczycy Długiej, która jest w złym stanie technicznym 
zwłaszcza po opadach deszczu staje się nieprzejezdną.  
Wójt Gminy odpowiedział, że prawdopodobnie nie będzie możliwości poprawy tej 
drogi w ramach promesy na remont dróg popowodziowych. Będzie to możliwe do 
zrealizowania ze środków przyznanych przez PZMiUW w kwocie 1mln. zł. Droga ta 
zostanie zgłoszona do remontu. 
Radny Stanisław Kosiński wniósł o zarządzenie przerwy celem zapoznania się z 
koncepcją przebudowy drogi Stalowa Wola – Olbięcin w tym budowy chodników. 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński poddał pod głosowanie zgłoszony 
wniosek.  
Wniosek został oddalony przez Radę w głosowaniu – 1 glos „za”, 11 głosów 
„przeciw”, 3 głosy „wstrzymujące”. 
Radny Jan Ziemniak w kwestii wydatków inwestycyjnych zapytał o planowaną do 
modernizacji drogę gminną Antoniów – Łączki tj. ile gospodarstw znajduje się przy 
tym odcinku. 
Wójt Gminy powiedział, że w chwili obecnej trudno mu jest odpowiedzieć ile jest 
zabudowań przy tej drodze. Zostanie to sprawdzone na mapie i radny otrzyma 
informację w tym temacie. 
Radny Jan Ziemniak zwrócił się ponadto z zapytaniem czy wykonanie ogrodzenia 
boiska wielofunkcyjnego w Radomyślu, które jest zaplanowane w br., nie będzie 
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kolidowało w przyszłości z budową sali gimnastycznej. Czy nie będzie konieczności 
rozbiórki wykonanego ogrodzenia. 
Odpowiedzi udzielił Dyrektor Zespołu Szkół w Radomyślu Marek Pater. Powiedział, 
że nie będzie żadnej kolizji w realizacji tych dwóch inwestycji, bowiem dojazd do 
placu budowy sali będzie umiejscowiony z innej strony, a niżeli lokalizacja 
ogrodzenia. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bolesław Puka odnośnie planowanej sieci 
kanalizacyjnej i oczyszczalni ścieków w Radomyślu powiedział, że budowane jest 
obecnie odprowadzanie ścieków do rz. Jodłówka. Wykonawca tego zadania 
prowadząc prace w tym terenie dokonał zniszczenia dróg polnych za Żabnem, które 
obecnie są nieprzejezdne. Ponadto w celu realizacji inwestycji zaplanowane jest 
przez wykonawcę wycięcie sporej ilości drzew, większej aniżeli początkowo 
zamierzano. P. Puka oznajmił, że były zapewnienia, iż będzie to uzgodnione z 
Urzędem Gminy i z jego osobą jako sołtysem odpowiedzialnym za mienie wiejskie. 
Zwrócił się o wyjaśnienie tej kwestii. 
Wójt Gminy odpowiedział, że pierwotnie wykonawca przedstawił projekt wycięcia 
600 drzew. Jednak po wizji lokalnej komisji w terenie okazało się wystarczające 
wycięcie 72 sztuk drzew i tyle zostanie usuniętych. Jest już uzyskana decyzja 
Starosty stalowowolskiego na usunięcie takiej ilości drzew. Tak więc dużego 
uszczuplenia lasu nie będzie. Wójt nadmienił, że gmina planowała zrzut ścieków do 
rz. Strachodzka, na co nie wyraził zgody Wojewoda, który zaproponował 
odprowadzenie ścieków do rz. San. Byłoby to rozwiązanie problematyczne ze 
względu na zabudowania i bardzo kosztowne. Dlatego gmina zaproponowała           
rz. Jodłówkę i na tę propozycję przystał Wojewoda. 
Po zakończeniu wypowiedzi Wójta Gmina Przewodniczący Rady Gminy 
zaproponował przystąpienie do przegłosowania projektu budżetu  gminy. 
W wyniku głosowania projekt uchwały Rady Gminy w sprawie uchwały budżetowej 
na 2011 r. został przyjęty – 12 głosów „za”, 2 głosy „przeciw”, 1 głos 
„wstrzymujący”. 
Uchwała Nr IV/30/11 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad.VI/11. Godz. 1309  
Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w 
budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki przedstawiła Skarbnik 
Gminy Anna Szeliga. 
Komisje Stałe nie zgłosiły uwag do przedłożonego projektu uchwały. 
W związku z brakiem głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad  projektem 
uchwały. 
W jego wyniku projekt  został przyjęty – 15 głosów „za” – jednogłośnie.  
Uchwała Nr IV/31/11 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. VII. Godz. 1312 

Radny Stanisław Kosiński ponownie powrócił do sprawy koncepcji modernizacji 
drogi Stalowa Wola – Olbięcin, w tym budowy chodników od miejscowości 
Musików do Dąbrowy Rzeczyckiej. Zwrócił się o szczegółowe przedstawienie tejże 
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dokumentacji celem zapoznania się wszystkich radnych z zaplanowanym zakresem 
robót. 
Wójt Gminy Jan Prykosz odpowiedział, że radny powinien się zwrócić do 
Podkarpackiego Zarządu Dróg Wojewódzkich, będącym inwestorem zadania, 
bowiem gmina szczegółowych opracowań w tym zakresie nie posiada. Nie ma 
możliwości dogłębnego przedstawienia inwestycji, dlatego też dalsza dyskusja w tym 
temacie wydaje się bezcelowa. Wójt nadmienił, że każdy kto jest zainteresowany 
może zapoznać się z koncepcją tego zadania, którą otrzymała gmina. 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński przypomniał o piśmie z 2009 r.  z 
Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Krakowie Zarząd Zlewni Sanu z 
siedzibą w Przemyślu. W piśmie udzielono odpowiedzi na pismo z urzędu gminy 
Radomyśl nad Sanem dotyczące zabezpieczenia prawego brzegu rzeki San w km 
19+600-20+100w obrębie ewidencyjnym Kępa Rzeczycka. Poinformowano, że po 
przeprowadzeniu wizji lokalnej w terenie stwierdzono konieczność podjęcia robót 
zleconych polegających na wykonaniu opaski brzegowej, której koszt szacunkowy 
wyniesie ok. 500 tyś zł. Ze względu na brak środków na realizację zadań z zakresu 
utrzymania rzek i potoków zadanie nie może zostać zrealizowane. W piśmie 
zadeklarowano, że wskazany odcinek rzeki San zostanie wprowadzony do „Planu 
potrzeb na lata 2009-2013” celem zapotrzebowania środków finansowych. 
Odnośnie powyższej sprawy Wójt powiedział, że to zadanie wymaga inwestycji 
podobnej jaka była wykonana w Nowinach, gdzie fragmentarycznie były umacniane 
brzegi rzeki San materiałem kamiennym. Jest to zadanie RZGW, która jako instytucja 
zarządzająca brzegami i wodami rzek, na działalność otrzymuje środki finansowe z 
budżetu państwa. Trzeba przyznać, że nie są to duże środki, a potrzeby wszędzie są 
spore. 
Radny Kazimierz Pasztaleniec wypowiedział się w kwestii budowanego oświetlenia 
ulicznego na terenie gminy. Z tej racji, że na rok bieżący został już uchwalony 
budżet, zaproponował, aby na następny rok zaplanować większą kwotę w budżecie 
na wykonanie oświetlenia. Wskazane byłoby wybudowanie większej ilości lamp w 
jednej miejscowości, a nie realizować jednostkowe oświetlenie w poszczególnych 
sołectwach na terenie gminy. 
Radny Pasztaleniec poinformował również, że w zmodernizowanym budynku 
Wiejskiego Domu Kultury w Chwałowicach pojawiły się usterki, między innymi 
załamał się dach przy wejściu. Są inne niedociągnięcia, które należałoby usunąć. 
Kierownik Zespołu Infrastruktury Technicznej Ewa Marynowska wyjaśniła, że 
stwierdzone usterki zostaną zgłoszone wykonawcy i będą usunięte w ramach 
gwarancji. 
Radny Jan Ziemniak poinformował, że na posiedzeniu Komisji Oświaty i Spraw 
Społecznych był rozpatrywany punkt dotyczący utworzenia I klasy gimnazjum w 
Publicznej Szkole Podstawowej w Woli Rzeczyckiej w roku szkolnym 2011/2012. W 
tej sprawie do Urzędu Gminy wpłynął wniosek  od rady klasowej rodziców z Woli 
Rzeczyckiej. 
Na posiedzeniu zostały przedstawione przygotowane materiały dotyczące  oświaty w 
gminie Radomyśl nad Sanem tj. informacje o danych demograficznych, planowane 
dochody i wydatki bieżące szkół na rok 2011, koszty poniesione przez gminę na 
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funkcjonowanie szkół w latach ubiegłych oraz analizę kosztów funkcjonowania 
gimnazjum w Woli Rzeczyckiej. 
Radny Jan Ziemniak na podstawie protokołu z posiedzenia Komisji przedstawił 
najważniejsze wnioski tyczące się tej sprawy. Poinformował mianowicie o 
wypowiedzi Wójta Gminy, który na posiedzeniu Komisji oznajmił, że powstanie 
gimnazjum w Woli Rzeczyckiej stanowi trudny temat, a sprawę należy dokładnie 
przeanalizować i przedyskutować. Wójt nadmienił, że nie ma możliwości, aby na 
najbliższej sesji, która odbędzie się w dniu 28.02.br. podjąć rozstrzygnięcie. Na 
następnej sesji będzie już możliwość zajęcia się tym tematem i podjęcia 
odpowiedniej decyzji. 
Radny Jan Ziemniak powiadomił, że na posiedzeniu poruszono również kwestię 
przedszkola w Woli Rzeczyckiej. Wójt w tej sprawie powiedział, że w przypadku nie 
otrzymania dofinansowania na funkcjonowanie przedszkola z Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki z budżetu gminy zostanie udzielona dotacja. Punkt 
przedszkolny w Woli Rzeczyckiej otrzyma dofinansowanie w wysokości 40% 
wydatków bieżących ponoszonych w przeliczeniu na 1 ucznia na prowadzenie 
przedszkola publicznego.  
 
Na sesji zostały zgłoszone przez radnych następujące wnioski: 
Wnioski radnego Stanisława Kosińskiego: 
1. „Budowa chodnika przy drodze powiatowej w Chwałowicach do „Orlika”. 
 2. „Wystąpić do Zarządu Dróg Wojewódzkich w Rzeszowie o wyrównanie poboczy 
przy drodze na odcinku 2 km oraz utwardzenie ich.”  
3. „Utwardzenie drogi wojewódzkiej w Chwałowicach 2 km na odcinku od Domu 
Kultury do gminy lubelskiej.” 
4. „Przyśpieszenie budowy chodnika przy drodze wojewódzkiej w Chwałowicach na 
odcinku 4 km.” 
5.„Utwardzenie drogi powiatowej na odcinku Chwałowice – Witkowice biegnącej 
przez pastwiska 1 km”. 
6.„Wnioskuję do Wójta Gminy i Przewodniczącego Rady Gminy o sprawozdanie                      
z wyjazdów do różnych instytucji.” 
 
Wnioski radnego Bolesława Puki: 
7. „Rozpatrzyć możliwość ustawienia dodatkowego przystanku przy drodze 
wojewódzkiej dla dzieci szkolnych na wysokości posesji pani Pachlczyk. Poruszanie 
się dzieci szkolnych drogą wojewódzką jest bardzo niebezpieczne z uwagi na 
ogromną prędkość, jaką rozwijają kierowcy na tym odcinku drogi – jest to wniosek 
mieszkańców zgłoszony na zebraniu wiejskim w dn. 25.02.2011r.” 
8. „Przedłużyć ciąg oświetlenia ulicznego przy drodze gminnej o dwa słupy, aby 
nowa lampa mogła oświetlić dojście do posesji kilku domów p. Jana Małeckiego, p. 
Piotra Stilgera, p. Jana Stelmacha, p. Czesława Samborskiego. 
W/w wniosek był już wcześniej zgłaszany na Komisji Bezpieczeństwa. 
Są to słupy o nr 21/II do 23/II. Na słupie 21/II znajduje się lampa, następną należy 
założyć na słupie nr 23/II.” 
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9. „Zaprosić na posiedzenie Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa 
przedstawiciela Spółki Wodnej, aby przedstawił Komisji zamierzenia spółki w 
2011r.” 
 
Wniosek radnego Jerzego Gorczycy: 
10. „Proszę o wyjaśnienie (skierowanie leśniczego od lasów prywatnych) z terenu 
sołectwa Musików w sprawie wycinki drzew (olszy), które zagrażają bezpieczeństwu 
mieszkańców (brak porozumienia sołtysa z leśniczym).” 
 
Ad. VIII. Godz. 1337 
Na tym zakończono obrady IV sesji Rady Gminy. 
 
Protokołował: 
Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 
 
Piotr Chodur 
 
 
 


